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SKUPŠTINA
  

Časopis Skupštine Republike Kosova Br.35, Juli 2012 



Jedna delegacija Skupštine Republike Kosova, koju je predvodio  predsednik 
Skupštine, g. Jakup Krasniqi, ostvarivala je  trodnevnu zvaničnu posetu,  19. juna 
2012. godine, u SAD.  U društvu Predsednika Skupštine bili su potpredsednik 
Skupštine Petar  Miletić, poslanik Ardian Gjini, kao i  savetnici kabineta  Skënder 
Reçica i Izet Ibrahimi.  

Delegacija je  imala: 

Susret sa Predsednikom Predstavničkog  doma u Američkom Kongresu,  

John Boehner i drugim američkim kongresmenima 

Doček u Američkom Stejt departmentu                                              

Susret sa Predsednikom NDI-a, Ken Wollack

Susret sa pomoćnicom-administratora USAID-a, Peige Alexander

 

4 3K U V E N D IK U V E N D I

Delegacija Skupštine odala počast, u memorijalu 
“Kule bliznakinje”

SAD - Dosledni u stavu prema Kosovu

Kula Ilaz Kodra, Prekaz, Skenderaj

Sadržaj:

Sad - Dosledni U Stavu Prema Kosovu

Priština

Portugal

Estonija

Kosovo Je Posvećeno Za Integraciju U Eu

Nadzorna Funkcija Skupštinskih Komisija-progres i Izazovi

Repatrirani Naši Povratnici Iz Belgije 

Predsednici Komisija Sastali Su Se Sa Ekipom Evropske Komisije Za Procenu 
Studije Sprovodljivosti

Poslanici Kosovskog Parlamenta Seminar U Američkom Kongresu 

Da Se Što Pre Usvoji Mineralna Strategija Kosova

Upoznajmo Skupštinu Kosova 

Čelnik Skupštine Krasniqi primio je parlamentarnu delegaciju iz Slovačke

Kosovo ima bogatu kulturnu tradiciju stratifikovanu tokom vekovima

Stvaranje zajedničkog tržišta  Kosovo – Albanija, 
mogučnost breg ekonomskog razvoja   

3

7

11

14

17

20

21

22

24

25

26

30

32

33



Jedna delegacija Skupštine Republike Kosova, koju je predvodio  predsednik 
Skupštine, g. Jakup Krasniqi, ostvarivala je  trodnevnu zvaničnu posetu,  19. juna 
2012. godine, u SAD.  U društvu Predsednika Skupštine bili su potpredsednik 
Skupštine Petar  Miletić, poslanik Ardian Gjini, kao i  savetnici kabineta  Skënder 
Reçica i Izet Ibrahimi.  

Delegacija je  imala: 

Susret sa Predsednikom Predstavničkog  doma u Američkom Kongresu,  

John Boehner i drugim američkim kongresmenima 

Doček u Američkom Stejt departmentu                                              

Susret sa Predsednikom NDI-a, Ken Wollack

Susret sa pomoćnicom-administratora USAID-a, Peige Alexander

 

4 3K U V E N D IK U V E N D I

Delegacija Skupštine odala počast, u memorijalu 
“Kule bliznakinje”

SAD - Dosledni u stavu prema Kosovu

Kula Ilaz Kodra, Prekaz, Skenderaj

Sadržaj:

Sad - Dosledni U Stavu Prema Kosovu

Priština

Portugal

Estonija

Kosovo Je Posvećeno Za Integraciju U Eu

Nadzorna Funkcija Skupštinskih Komisija-progres i Izazovi

Repatrirani Naši Povratnici Iz Belgije 

Predsednici Komisija Sastali Su Se Sa Ekipom Evropske Komisije Za Procenu 
Studije Sprovodljivosti

Poslanici Kosovskog Parlamenta Seminar U Američkom Kongresu 

Da Se Što Pre Usvoji Mineralna Strategija Kosova

Upoznajmo Skupštinu Kosova 

Čelnik Skupštine Krasniqi primio je parlamentarnu delegaciju iz Slovačke

Kosovo ima bogatu kulturnu tradiciju stratifikovanu tokom vekovima

Stvaranje zajedničkog tržišta  Kosovo – Albanija, 
mogučnost breg ekonomskog razvoja   

3

7

11

14

17

20

21

22

24

25

26

30

32

33



4 5K U V E N D IK U V E N D I

Boehner; - SAD odlučne da podržavaju

Kosovo i u buduće.

Boehner - Krasniqi

Američki Kongresmeni, impresionirani  

razvojima u Skupštini Kosova

Wollack:- Rad Skupštine Kosova,

jedan dobar primer  u regionu i šire

Predstavnik  Predstavničkog doma, g. zainteresovao  o odnosima  Kosova sa 

John Boehner, poželevši dobrodošlicu susedima i zemljama regiona, kao i o  

Predsedniku Parlamenta Krasniqi i  mogućnostima ekonomskog razvoja 

parlamentarnoj delegaciji,  ponovo je Kosova.
Predsednik Parlamenta Krasniqi je,  potvrdio odlučnost  SAD da podrže 
zahvaljujući se g. Boehneru na  poziv i Kosovo i u buduće.  On je podsetio  da 
gostoprimstvo, dodao da građani su  Sjedinjene Države uputile  vojne 
K o s o v a  d o ž i v l j a v a j u  S j e d i n j e n e  trupe na Kosovu, na početku da bi 
Američke  Države  kao  n j ihovu g a r a n t o v a l e  s i g u r n o s t ,  a  s a d a   
prijateljsku zemlju.  podržavaju njegovu nezavisnost. 
  V i s o k i  a m e r i č k i  z a m e n i k  s e  

 “Mi smo vam veoma  
zahvalni  da  smo  zajedno 
sa vama postigli nezavisnost  
i da  danas sprovodimo u 
život izgradnju državnosti”. 

                        Jakup Krasniqi

Što  se evropske perspektive Kosova K o s o v o  u  p r o c e s u  o k o n č a n j a  

tiče, g. Krasniqi je ocenio prijem nadgledanja nezavisnosti, predsednik 

dokumenta o  studiji izvodljivosti i  Krasniqi je informisao  domaćina  da  će 

dobijanje vodiča za  liberalizaciju viza, a tokom ove nedelje Skupština Kosova 

naglasio je i angažovanje institucija usvojiti u načelu nacrt zakona koji 

Kosova za  ispunjavanjem  političkih, sadrži izmene 22 zakona koji proizilaze 

ekonomskih i  zakonskih uslova koje iz  paketa Predsednika Ahtisaari i tako 

traži Evropska unija. će, postepeno, institucije Kosova 
Dijalog sa Srbijom, kao  deo razvoja preuzet i  odgovornost i  ko je  im 
saradnje u regionu, ali i evropskih pripadaju. „Mi smo spremni  za to i  da 
integracija obeju zemalja, predsednik n a s t a v l j a m o  p u t  k a  j e d n o m   
Skupštine Kosova je ocenio  da srpska nezavisnim, suverenim, udruženim i 
strana nastavlja da ne  sprovodi integrisanim Kosovom u evro-atlantske  
postignute sporazume u Briselu. institucije“, naglasio je Krasniqi. 
U vezi sa koracima  koje preduzima 

U nastavku posete Parlamentarna delegacija Kosova je  
dočekana od kongresmena čelnika  Kongresne Komisije  za 
partnerstvo u razvoju demokratije,  David Drier i David 
Price, komisija koja  neposredno sarađuje 16 država partnera, 
uključujući i Kosovo,  u cilju podrške razvoja zakonodavnih 
institucija, od  kongresmena   Eliot Engel i  drugih 
kongresmena. 
 
Američki kongresmeni su se izrazili impresioniranim 
razvojima u Skupštini, pod rukovodstvom  predsednika 
Parlamenta Krasniqi, gledajući tako sa optimizmom na dalji 
razvoj parlamentarne demokratije na Kosovu. Oni su 
naglasili  da će prijateljstvo Amerike sa Kosovom još više  
ojačati i u buduće. Saradnju i komunikaciju Skupštine Kosova 
sa  Kongresnom komisijom za partnerstvo u razvoju 
demokratije, predsednik Parlamenta Krasniqi je 
okvalifikovao kao veoma značajnom i  zahvalio se 
kongresmenima na podršci. 

Jedan topao i prijateljski susret predsednik zadnjih 11 godina bili od velikog značaja u 

Skupštine Republike Kosova, dr. Jakup razvoju Skupštine, kao najviša zastupnička i 

Krasniqi i delegacija koja je u njegovom zakonodavna institucija u zemlji.
Predsednik NDI-a, Wollack i  njegovi društvu, imali su sa predsednikom 
saradnici su okvalifikovali rad Skupštine Nacionalnog demokratskog instituta, 

g. Ken Wollack. Kosova jednim dobrim primerom u regionu 
Predsednik Parlamenta se zahvalio i šire. Oni su se obavezali  za dalju pomoć i 
predsedniku Wollack na pomoći koju je ova  saradnju sa Skupštinom Kosova. 
organizacija dala u  razvoju Skupštine G. Wolack je, na kraju susreta,  u ime 

Kosova, glavnih političkih institucija, p r e d s e d n i c e  B o r d a  N a c i o n a l n o g  

reformi političkog procesa, kao i  drugoj demokratskog instituta, g.–đe Madeline 

sveobuhvatnoj građanskoj pomoći, za Abright, pozvao predsednika Parlamenta 

konkretizovane inici jative koje su Krasniqi  da prisustvuje Skupštini  

poboljšale rad Skupštine sa jednim učešćem Demokratske stranke u Americi, septembra 

svih kategorija zastupljenih u okviru iste. ove godine, kada se  očekuje i  zvanično 

On je naglasio da su dugoročni programi za nominacija od ove  stranke za  sadašnjeg 

podršku Skupštine Kosova, finansirani od predsednika, Barack Obama, za još jedan 

USAID-a i implementirani od NDI-a, tokom  nov četvorogodišnji mandat.



4 5K U V E N D IK U V E N D I

Boehner; - SAD odlučne da podržavaju

Kosovo i u buduće.

Boehner - Krasniqi

Američki Kongresmeni, impresionirani  

razvojima u Skupštini Kosova

Wollack:- Rad Skupštine Kosova,

jedan dobar primer  u regionu i šire

Predstavnik  Predstavničkog doma, g. zainteresovao  o odnosima  Kosova sa 

John Boehner, poželevši dobrodošlicu susedima i zemljama regiona, kao i o  

Predsedniku Parlamenta Krasniqi i  mogućnostima ekonomskog razvoja 

parlamentarnoj delegaciji,  ponovo je Kosova.
Predsednik Parlamenta Krasniqi je,  potvrdio odlučnost  SAD da podrže 
zahvaljujući se g. Boehneru na  poziv i Kosovo i u buduće.  On je podsetio  da 
gostoprimstvo, dodao da građani su  Sjedinjene Države uputile  vojne 
K o s o v a  d o ž i v l j a v a j u  S j e d i n j e n e  trupe na Kosovu, na početku da bi 
Američke  Države  kao  n j ihovu g a r a n t o v a l e  s i g u r n o s t ,  a  s a d a   
prijateljsku zemlju.  podržavaju njegovu nezavisnost. 
  V i s o k i  a m e r i č k i  z a m e n i k  s e  

 “Mi smo vam veoma  
zahvalni  da  smo  zajedno 
sa vama postigli nezavisnost  
i da  danas sprovodimo u 
život izgradnju državnosti”. 

                        Jakup Krasniqi

Što  se evropske perspektive Kosova K o s o v o  u  p r o c e s u  o k o n č a n j a  

tiče, g. Krasniqi je ocenio prijem nadgledanja nezavisnosti, predsednik 

dokumenta o  studiji izvodljivosti i  Krasniqi je informisao  domaćina  da  će 

dobijanje vodiča za  liberalizaciju viza, a tokom ove nedelje Skupština Kosova 

naglasio je i angažovanje institucija usvojiti u načelu nacrt zakona koji 

Kosova za  ispunjavanjem  političkih, sadrži izmene 22 zakona koji proizilaze 

ekonomskih i  zakonskih uslova koje iz  paketa Predsednika Ahtisaari i tako 

traži Evropska unija. će, postepeno, institucije Kosova 
Dijalog sa Srbijom, kao  deo razvoja preuzet i  odgovornost i  ko je  im 
saradnje u regionu, ali i evropskih pripadaju. „Mi smo spremni  za to i  da 
integracija obeju zemalja, predsednik n a s t a v l j a m o  p u t  k a  j e d n o m   
Skupštine Kosova je ocenio  da srpska nezavisnim, suverenim, udruženim i 
strana nastavlja da ne  sprovodi integrisanim Kosovom u evro-atlantske  
postignute sporazume u Briselu. institucije“, naglasio je Krasniqi. 
U vezi sa koracima  koje preduzima 

U nastavku posete Parlamentarna delegacija Kosova je  
dočekana od kongresmena čelnika  Kongresne Komisije  za 
partnerstvo u razvoju demokratije,  David Drier i David 
Price, komisija koja  neposredno sarađuje 16 država partnera, 
uključujući i Kosovo,  u cilju podrške razvoja zakonodavnih 
institucija, od  kongresmena   Eliot Engel i  drugih 
kongresmena. 
 
Američki kongresmeni su se izrazili impresioniranim 
razvojima u Skupštini, pod rukovodstvom  predsednika 
Parlamenta Krasniqi, gledajući tako sa optimizmom na dalji 
razvoj parlamentarne demokratije na Kosovu. Oni su 
naglasili  da će prijateljstvo Amerike sa Kosovom još više  
ojačati i u buduće. Saradnju i komunikaciju Skupštine Kosova 
sa  Kongresnom komisijom za partnerstvo u razvoju 
demokratije, predsednik Parlamenta Krasniqi je 
okvalifikovao kao veoma značajnom i  zahvalio se 
kongresmenima na podršci. 

Jedan topao i prijateljski susret predsednik zadnjih 11 godina bili od velikog značaja u 

Skupštine Republike Kosova, dr. Jakup razvoju Skupštine, kao najviša zastupnička i 

Krasniqi i delegacija koja je u njegovom zakonodavna institucija u zemlji.
Predsednik NDI-a, Wollack i  njegovi društvu, imali su sa predsednikom 
saradnici su okvalifikovali rad Skupštine Nacionalnog demokratskog instituta, 

g. Ken Wollack. Kosova jednim dobrim primerom u regionu 
Predsednik Parlamenta se zahvalio i šire. Oni su se obavezali  za dalju pomoć i 
predsedniku Wollack na pomoći koju je ova  saradnju sa Skupštinom Kosova. 
organizacija dala u  razvoju Skupštine G. Wolack je, na kraju susreta,  u ime 

Kosova, glavnih političkih institucija, p r e d s e d n i c e  B o r d a  N a c i o n a l n o g  

reformi političkog procesa, kao i  drugoj demokratskog instituta, g.–đe Madeline 

sveobuhvatnoj građanskoj pomoći, za Abright, pozvao predsednika Parlamenta 

konkretizovane inici jative koje su Krasniqi  da prisustvuje Skupštini  

poboljšale rad Skupštine sa jednim učešćem Demokratske stranke u Americi, septembra 

svih kategorija zastupljenih u okviru iste. ove godine, kada se  očekuje i  zvanično 

On je naglasio da su dugoročni programi za nominacija od ove  stranke za  sadašnjeg 

podršku Skupštine Kosova, finansirani od predsednika, Barack Obama, za još jedan 

USAID-a i implementirani od NDI-a, tokom  nov četvorogodišnji mandat.



6 7K U V E N D IK U V E N D I

Delegacija Skupštine Kosova je imala jedan 

susret u Američkom Stejt Departmentu, sa zamenikom 

pomoćnika sekretara za  evropska i evro-azijska 

pitanja,  Philip Reeker, sa pomoćnicom ambasadora 

USAID-a, Peige Alexander, i održao je jedno 

predavanje u Centru za međunarodne strateške studije 

u Vašingtonu, na temu „Izgradnja državnosti Kosova“. 

Zamenik – pomoćnika sekretara za evropska i evro-

azijska pitanja, Reeker, potvrđujući ponovo američku 

podršku za Kosovo, naglasio je da će se zajednički sa 

i n s t i t u c i j a m a  K o s o v a  r a d i t i  n a  u s p e š n o m  

zaokruživanju procesa međunarodnog nadgledanja 

nezavisnosti.

Predsednik Parlamenta Krasniqi je  upoznao g. 

Reekera sa zadnjim razvojima na Kosovu, počev od 

rada Skupštine i Vlade u procesu zaokurživanja 

nadgledanja nezavisnosti, razvojima na severu, 

dijalogom sa Beogradom i  sa  ne sprovođenjem 

sporazuma od strane Srbije, procesom  liberalizacije 

viza i dobijanjem dokumenta za  studiju izvodljivosti. 

Čelnik Skupštine Kosova je, takođe, tražio podršku u 

procesu priznavanja i  učlanjenja Kosova u 

međunarodne organizacije.

Da zajednički zaokružimo uspešno proces 

međunarodnog nadgledanja nezavisnosti

Predsednik Krasniqi je 

održao jedno predavanje u 

Centru za međunarodne 

s t r a t e š k e  s t u d i j e  u  

V a š i n g t o n u ,  n a  t e m u  

“ Izgradn ja  državnos t i  

Kosova”, tokom  koje je  

h r o n o l o š k i  i  d e t a l j n o  

objasnio razvoje na kraju 19. 

veka i početku  20 veka, koji 

su vodili do nezavisnosti 

Kosova. On je naglasio  da je 

n e z a v i s n o s t  K o s o v a  

p r o g l a š e n a  u  p u n o j  

k o o r d i n a c i j i  s a  

međunarodnom zajednicom, 

a  glavnu ulogu i uticaja su 

male Sjedinjene Američke 

Države.

Tokom susreta sa pomoćnicom – administratora USAID-a, 

Peige Alexander, predsednik Parlamenta Krasniqi je izrazio njegovu 

zahvalnost za pomoć koju je ova organizacija dala u razvoju 

Skupštine Kosova, ključnih političkih institucija, reformi političkog 

procesa i sveobuhvatnoj građanskoj pomoći. On je naglasio da su 

dugoročni programi za podršku Skupštine Kosova, finansirani od 

USAID-a i implementirani od NDI-a, bili od velikog značaja za 

razvoj najviše zastupničke i zakonodavne institucije u zemlji.
Zvaničnici USAID-a su izrazili spremnost za  saradnju i 

nastavak njihove podrške za Skupštinu Kosova.  

Reeker - Krasniqi

 PRIŠTINA

U kratkom vremenskom roku službena Priština  primila je dva predsednika Albanije g-dina Bamira 

Topija, uoči predaje dužnosti predsednika i upravo izabranog predsednika Albanije g-dina Bujara 

Nišanija, koji je bio u dvodnevnoj poseti Kosovu. Ovo je prva poseta predsednika Nišanija, koja je imala 

opterećenu agendu sastanka sa  državnim  i partijskim kulturnim ličnostima Kosova.  Prdsednik 

Republike Bujar Nišani održao je odvojene susrete sa predsednikom opštine Priština i  čelnikom DSK-a 

Isom Mustafom, sa zamenikom premijera i predsednikom AKR Bedžetom  Pacolijem i zamenikom 

predsednika AAK, Bljerimom Šaljom,  predsednikom pokreta „Vetvendosje“ Albinom Kurtijem i 

drugim domaćim autoritetima Kosova, kao i sa zamenikom premijera Slobodanom Petrovićem. Takođe,  

u okviru ove službene posete g-din Nišani je obavio homaže memorijalu predsednika Rugove, 

memorijalu Adema Jašarija, memorijalu u Glođanu,  koju su sledili sa posetama porodica ovih 

eminentnih istorijskih figura Kosova.
Čelnik albanske države posetio je Muzej Prizrenskog saveza i verske objekte na Kosovu, kao katoličku 

crkvu u Binću, manastir Dečana i džamiju Sinan paše. U prisustvu mnogih predstavnika akademskog 

sveta, kosovskog civilnog društva, intelektualaca, pedagoga i studenata g-din Nišani je održao govor na 

Univerzitetu AAB. 

Presidnik Bujar Nishani

Presidnik Bamir Topi
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Reeker - Krasniqi

 PRIŠTINA
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Presidnik Bujar Nishani

Presidnik Bamir Topi
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Predsednik Skupštine Kosova, g. Jakup Krasniqi

primio predsjednika Albanije, Bujar Nišani

Reč gospodine predsedniče , Bujar NišaniAlbanije

Danas se sa dubokim priznanjem i velikom čašću Vi, poslanici Skupštine Kosova, institucije, civilno 

saginjemo za inspirativnog Komandanta Adem Jashari i društvo, imate zaslugu da se Kosovo, mada mlado po 

za sve borce i martire, koji su sublimnim požrtvovanjem godinama kao država, ne bude tako tretirano, 

inspirisali jedan narod i pokazali svetu da za slobodu zahvaljujući zrelosti njegovih institucija. Međutim, 

A l b a n c i  n e  p o z n a j u  g r a n i c u  p o ž r t v o v a n j a . vreme je, kada je odgovornost svih gornjih faktora 

Bezgranično priznanje našim prijateljima, Sjedinjenim Kosova daleko veća.
U jednoj parlamentarnoj demokratiji, parlament je srce Američkim Državama, Evropskoj uniji i zemljama 
demokratije, skupština gde se proizvode zakoni koji se članica NATO-a, koji su bazirajući se na principe 
postavljaju na temelju demokratije i pravne države.humanizma i demokratske vrednosti, bez ustručavanja i 
Ostajem duboko uveren da ćete vi nastaviti da iznalazite snažno delovali kako bi spasili jedan miroljubivi i 
građansku hrabrost da bi ste se uzdigli iznad političkih slobodarski narod od pretnji etničkog čišćenja.
motiva i pronašli potreban konsenzus o pitanjima od Poslednja odluka Međunarodne upravljačke grupe za 
nacionalnog interesa i u interesu građana Kosova. Kosovo, koja je privela kraju nadgledanu nezavisnost, 
Vašim ozbiljnim radom i vašom posvećenošću, vi ćete certifikovala je velika dostignuća Kosova tokom jednog 
služiti građanima Kosova svake etničke i verske kratkog vremenskog perioda u konsolidaci j i  
pripadnosti i nagradićete velikodušnost, pomoć i demokratije, bazirajući se na tržišnu ekonomiju, 
ispoljavanu podršku od naših prijatelja, SAD, EU-a i izgradnju pravne države i poštovanje ljudskih prava, 
svih ostali prijatelja, koja verujem da neće ni u buduće izgradnje jednog multietničkog društva i pretvaranja sa 
izostajati.jedne pretnje u jedan faktor mira i stabilnosti u regionu.
Nikada nećemo zaboraviti da poštujemo požrtvovanja, Sada se već otvara jedno novo poglavlje funkcionisanja 
patnje, trenutke ostanka.Republike Kosova, kao potpuna suverena i nezavisna 
One koji su se žrtvovali za slobodu i dostojanstvo. 

država, koja ima legalno i moralno pravo da traži 
Kroz ovo sećanje mi gledamo prema budućnosti.

priznavanje od onih zemalja koje to još uvek nisu učinile 
Vrlina Albanaca je uvek bio dijalog i pristup za 

i zaslužuje da zauzima svoje mesto u evropskoj porodici 
komunikaciju.

i međunarodnim institucijama.
To ostaje najefikasnije sredstvo za rešavanje problema 

Svečano se, pred vama i narodom Kosova, zalažem da 
među susedima i za projektovanje zajedničke evro-

će tokom mog predsedničkog mandata, Kosovo biti 
atlantske budućnosti. Bazirajući se na ovu filozofiju, 

subjekt moje aktivnosti, u nastojanjima za povećanjem 
Albanija podržava u potpunosti razgovore Kosovo - 

međunarodnih priznanja, učešće na regionalnim 
Srbija o praktičnim pitanjima, kao dve nezavisne i 

inicijativama i forumima, njegovoj podršci na putu evro-
suverene države, podržava, takođe, crvene linije koje je 

atlantske integracije.
postavila Vlada Kosova.

Poštovana Predsednice Republike Kosova, g.-đo Jahjaga 

Poštovani Premijeru, g. Thaçi

Poštovani Predsedniče Skupštine, g. Krasniqi

Poštovani poslanici

Dragi građani Kosova

Vaše ekselencije ambasadori i predstavnici međunarodnih organizacija 

Dame i gospodo

Zahvaljujem se vama, poštovani poslanici, i predsedniku 

Krasniqi, što ste mi učinili ovu čast, koja predstavlja 

vrhunski momenat i jedan od naj emotivnih u mom 

životu. Koristim priliku da se, takođe, zahvalim i 

Predsednici Republike Kosova, za njen poziv da posetim 

Kosovo i za izvanredan doček koji nam je rezervisan. 

Prvo, dozvolite mi da se sa posebnom čašću i 

poštovanjem saginjem za sve te generacije muškaraca i 

žena koje su puškom i perom doprineli preporodu 

albanske nacije, rađanju albanske države, koja danas 

navršava 100 godina, održali živom želju za slobodu 

Kosova i njegovo oslobođenje.
Danas odajemo počast puno ponosa, jednom od najvećih 

muškaraca albanske nacije, pokojnom Predsedniku 

Rugova, čoveku koji je miroljubivu politiku pretvorio sa 

jedne utopije u jedno snažno sredstvo za artikulisanje 

težnji jednog naroda za slobodom.

Retko ko ima čast i privilegiju da govori za jednom tako 

poštovanom govornicom. Ja sam jedan od njih, posebno 

od sreće i zbog nekoliko drugih razloga: u prvim danima 

mog mandata kao Predsednika Republike Albanije, u 

prvoj poseti u ovom veoma cenjenom položaju i u ovom 

sretnom trenutku, kada je Kosovo potpuno suvereno i 

nezavisno, imam veliku mogućnost da uzimam reč u 

cenjenom Parlamentu Republike Kosova i da se obraćam 

narodu Kosova sa srdačnim željama za bogatstvo I 

prosperitet.

Predsednik Skupštine Kosova dr. Jakup Krasniqi, primio je danas predsednika Albanije, Bujar Nishani, sa kojima je 

diskutovao o razvojima na Kosovu i Albaniji , kao i o široj mogućnosti međusobne saradnje.

Predsednik Albanije, Bujar Nishan je nazvao velikom privilegijom da svoju prvu posetu kao predsednik, realizuje upravo 

na Kosovu, čiji je put za slobodu i dostojanstvo bio težak i sa mnogim požrtvovanjem mnogih generacija. On je izrazio 

zadovoljstvo za pozitivne razvoje na Kosovu , ističući da nema veće dimensije za zemlju i narod od slobode. Samo 

slobodom se mogu stvoriti šire mogućnosti za dobru demokratiju i ekonomski razvoj, istakao je predsednik. Visoki 

demokratski standardi Kosova u garantovanju ljudskih prava i etničkih zajednica, Nishani je nazvao nediskutabilnim za 

svaku demokratsku zemlju. „ Primite moju spremnost , ne samo da budem prijatelj sa svakim od vas, već i da se 

angažujem o svim pitanjima od interesa za Kosovo", istakao je pred predsednikom i potpredsedncima Skupštine 
Kosova.
Povodom posete na Kosovu Predsednika Republike Albanije, g. Bujar Nishani, Skupština Republike Kosova je održala 

svečanu sednicu. Predsednik Skupštine, dr. Jakup Krasniqi, poželevši još jednom dobrodošlicu na Kosovu predsedniku 

Nishani, pozvao ga je da pred poslanicima održi  govor časti. 

Govor predsednika Skupštine Nišani
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Portugal će nastaviti da podrži Kosovo u svim pravcima, 

posebno u integracionim procesima prema EU

PORTUGAL Jedna delegacija Skupštine Republike Kosova, koju je predvodio dr. Jakup 

Krasniqi, imala je trodnevnu posetu u Portugal. U društvu predsednika 

Skupštine bili su potpredsednici Skupštine, g. Sabri Hamiti  i Petar Miletić, 

Generalni Sekretar Skupštine Kosova, g. Ismet Krasniqi, kao i savetnici 

kabineta , Bilall Sherifi i  Skënder Reçica. 

Predsednica Parlamenta  Portugala , gđa Maria da Assunçao Andrade Esteves, poželevši 

kosovskim parlamentarcima dobrodošlicu u Portugalskom parlamentu je ovaj susret 

ocenila kao dobru mogućnost za upoznavanje sa novim razvojima obeju zemalja, naročito 

radom dotičnih parlamenata i izrazila želju i volju Portugalskog parlamenta za 

produbljivanje parlamentarne saradnje. 
Ona je podvukla da će Portugal u okviru svojih kapaciteta nastaviti podržati Kosovo u 

svim pravcima naročito integracionim procesima u Evropskoj Uniji.

 Predsednik Skupštine Republike Kosova dr. Jakup Krasniqi, zahvaljujući se gospođi Esteves 
na prijateljskom prijemu izrazio zahvalnost na podršci Portugala i istakao da je potrebno da se 
odnosi između dve zemlje i dalje produbljuju. Skupštinski čelnik je informisao svoju 
portugalsku sagovornicu o razvojima na Kosovu i o velikim koracima naše zemlje nakon 
proglašenja nezavisnosti, postajući u jedno faktor mira i stabilnosti u regionu.
Početak studije fizibiliteta    za Sporazum o pridruživanja i stabilizaciji, dodao je predsednik 
Krasniqi, važan je korak za uključivanje Kosova u tom procesu.
„Liberalizacija viza i slobodno kretanje kosovskih građana u EU naš je prioritet, i očekujemo 
vašu pomoć u tom pravcu" rekao čelnik Skupštine Krasniqi.
On je predstavio i  pregled sastava i funkcionisanja  Skupštine i govorio  je o parlamentarnoj 
saradnji sa  sa zemljama sa demokratskom tradicijom.  Tom prilikom je predsednik Krasniqi 
pozvao svoju portugalsku sagovornicu da službeno poseti Kosovo.

Postignuti sporazumi moraju se jasno, bez ekvivoka, 

sprovoditi, što brže i uz međunarodnu garanciju, koji će 

Pogled iz sale
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Pogled iz sale
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Predsednik Skupštine Krasniqi izrazio je zahvalnost 

portugalijskim prijateljima o stavu Portugalije prema 

Kosovu, vojnu podršku i priznavanje nezavisnosti 

Delegacija Skupštine Republike situaciji bezbednosti u našoj zemlji, 

Kosova primiljena je na posebnim o d n o s i m a  s a  S r b i j o m  ,  k a o  i  

sastancima  od poslanika  Parlamenta događajima na severu. Oni su izrazili 

Portugalije: Teresa Anjihno i  Joao n j i h o v u  z a i n t e r e s o v a n o s t  z a  

Serpa Olvia iz Narodne partije , produbljivanje saradnje između dva 

Antonio Costa Rodrigues iz Socijal- paralemnta .
Predsednik Krasniqi se zahvalio demoratkse partije , partija u vladinom 
portugalijskim parlamentarcima na b l o k u ,  k a o  i  o d  p r e d s e d n i c e  
dočeku, na stavu koji Portugalija ima Socijalsitičke partije, u opozicji , Maria 
prema Ksoovu, vojnoj podršci, kao i o de Belem Roseria. 

Izražavajući zadovoljstvo što su imali priznavanju nezavisnosti  u prvoj 

priliku da se upoznaju sa poslednjim godini njenog proglašenja. Čelnik 

događajima na Ksoovu, portugalisjki Skupštine je istakao da odnosi između 

parlamentraci su ocenili da Kosovo dveju zemalja su prijateljski, ali je 

korača prema pravom putu, dok su dodao da se oni trebaju i dalje odvijati, 

potvrdili podršku njihove države i posebno u oblasti politike, ekonomije I 

ubuduće. kulture.
Domaćini su se zainteresovali i o  

Prijem u Ministarstvu spoljnih poslova Portugala i 

Parlamentarnoj komisiji za spoljne poslove

U nastavku zvanične posete u Lisabonu, predsednik Skupštine Republike Kosova, dr. Jakup 

Krasniqi i delegacija na čijem je čelu, imao je danas posebne susrete se državnim sekretarom u 

Ministarstvu spoljnih poslova Portugalije, Jose de Almeida Cesario i sa Parlamentarnom 

komisijom za spoljne poslove i zajednice Portugalije, koju je predsedavao Alberto Martins, 

predsednik ove komisije. 
Visoki zvaničnici Portugalije su, okvalifikujući posetu parlamentarne delegacije Kosova u 

Portugaliji od posebnog značaja, naglasili da njihova zemlja pažljivo prati razvoje na Kosovu i 

dobro je informisana o putu izgradnje njegove državnosti, kao i o izazovima sa kojima se ono 

suočava na međunarodnoj ravni.Oni su izrazili njihovo interesovanje o aktuelnoj situaciji na 

Kosovu, a obavezivali su se da će Portugalija podržati Kosovo u ispunjavanju ciljeva, i to: 

izgradnja demokratije, vladavina prava, međunarodna priznavanja i dr.

Studija izvodljivosti za Kosovo je jedan značajan korak, otvara novu epohu odnosa 

sa EU-om

Predsednik Krasniqi se zahvali državnom razvoju i međunarodnoj afirmaciji naše 

sekretaru u Ministarstvu spoljnih poslova, zemlje.
Predsednik Krasniqi je rekao da je Kosovo kao i članovima Komisije za spoljne poslove 
ušlo u   dijalog sa Srbijom, uz posredovanje za dosadašnju podršku i za spremnost 
Evropske unije, na osnovu rezolucije institucija Portugalije da nastave sa ovom 
Generalne asambleje OUN-a. Krasniqi je podrškom i u buduće. I na ovim susretima 
tvrdio da su kao rezultat ovog dijaloga Krasniqi je tražio da Portugalija proširi uticaj 
postignuto nekoliko sporazuma, međutim, kod njenih prijateljskih država da priznaju 
Srbija ne ispoljava interes za njihovu nezavisnost Kosova.

Presednik Skupštine je govorio o zadnjim implementaciju.
Što se procesa evropske integracije Kosova političkim razvojima na Kosovu, o situaciji 
tiče, predsednik Skupštine je izdvojio zadnje na severu zemlje, o integraciji manjinskih 
korake u ovom pravcu, pri čemu je ocenio da zajednica u političkom i institucionalnom 
su Kosovo i EU u njihovim međusobnim životu, odnosima sa susednim zemljama, o 
odnosima učinile  veoma značajan korak procesu evropske integracije naše zemlje i dr. 
Dogovoru o stabilizaciju i asocijaciju. predsednik Krasniqi je naglasio dobru 
„Studija izvodljivosti za Kosovo je jedan saradnju i odlične odnose koje ima Kosovo sa 
značajan korak, otvara novu epohu odnosa svojim susedima, izuzev Srbije, za koju je 
sa EU-om", rekao je Krasniqi.   Krasniqi rekao da nastavlja da čini prepreke 

Sastanak sa članovima Portugalaca

Sastanak sa ministrom
portugalskih Strani

Sastanak saparlamentarnim
spoljni poslovi
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Predsednica Skupštine Estonije, Ene nezavisnosti pre 21 godine ističući da 

Ergma, je ocenila da će ova poseta smo imali široku pomoć , posebno 

zabeležiti početak uske saradnje  n emačkog  Bundestaga i Nordijskih 

između dveju zemalja. On je izrazio država . 
Predsednica Skupštine Estonije i spremnost estonskog parlamenta za 
saradnici su se zaintresovali o stanju na podršku Skupštini Kosova , posebno iz 
severu, kao i o eventualnim političkim oblasti informativne tehnologije  ( E – 
izmenamma nakon promena u  Parlament  ). Ona  je opisala izazove  
državnom rukovodstvu Srbije. koje je Estonija prošla  od njene 

Predsednik Skupštine, dr.  Jakup zastupljenost zajednica u njoj. Čelnik 
Krasniqi  i delgacija kojoj predsedava Skupštine  se zahvalio prijateljskoj 
odvijala je niz sastanka u Estoniji.  Estoniji na celoj podršci koju je dao 
Prvi sastanak je održao da predsednicom Kosovu. On je postavio potrebu 
Skupštine Estonije g-đom  Ene Ergma. učlanjivanja Skupštine Kosova u Inter-
G-din  Krasniqi –je informisao njegovog parlamentranoj uniji koja mu je potrebna 
homolga sa opštom situacijom i na ovom putu.  
poslednjim razvojima na Kosovu. On je 
ukratko predstavio  Skupšt inu i  

G-din Krasniqi  je informisao domaćine oblastima. Izražavajući zadovoljstvo na 

o procesima kroz koje prolazi Kosovo, odličnim odnosima između dve zemlje , 

na međunarodnoj podršci , kao i o g-din Krasniqi  je ujedno zahtevao da se 

unutrašnjim i spoljnim izazovima sa ovi odnosi prodube i prošire i u 

kojima suočava Kosovo. On se zahvalio ekonomskim, obrazovnim i kutlurnim 

domaćinu na velikoj pdoršci koju oblastima.

Estonija pruža Kosovu  u mnogim 

Ene Ergma: Parlament Estonije spreman da 

podrži Skupštinu Kosova iz oblasti informativne 

tehnologije               

Zahvalnost na velikoj 

podršci Estonije u pravcu 

evrospke integracije 

Kosova i spremnosti za 

produbljivanje odnosa i u 

ekonomskim, obrazovnim 

i kulturnim oblastima 

U toku drugog dana psoete 
E s t o n i j i ,  p a r l a m e n t r a n a  
delegacija Kosova na čelu sa 
d r .  J a k u p  K r a s n i q i  ,  
p r e d s e d n i k  S k u p š t i n e ,  
dočekan je na odvojenim 
sastancima od premijera 
Estonije ,Andrus Ansip,  
spoljnog  ministra, Urmas 
Paet, po dva potpredsednika 
Parlamenta, od predsednika 
Komisije za spoljne poslove  
M a r k o  M i h k e l s o n ,  o d  
predsednika Komsije za 
pitanja evrospke zajednice 
T a a v i  R õ i v a s ,  š e f  
parlamentrane grupe  IPU-a , 
kao i od predsednika  grada  
Haapsalu. 

Predsednice Skupštine Estonije g-đe  . Ene Ergma 

Premijera Estonije , Andrus Ansip 

Ministra spoljnih poslova  Urmas Paet

Dva  potpredsednika  Parlamena , 
Predsednika Komisje za spoljne poslove  Marko Mihkelson, 
Predsednika Komisije za pitanja evrospke zajednice  Taavi Rõivas, 
Šefa parlamentrane grupe  IPU-a , kao i 
Predsednika grada  Haapsalu 

ESTONIJA
Estonija ima volju i želju da pomaže Kosovu 

Delegacija Parlamenta Skupštine Kosova, kojoj je predsedavao i 
predsednik Skupštine g-din Jakup Krasniqi je 11,06.2012, 
otputovala je na službenu posetu Estoniji. U sastavu delegacije 
su bili i potpredsednik Skupštine . Sabri Hamiti i poslanici: 
Salihe Mustafa i   Jasmina Živković, kao i savetnici  Esheref Vishi 
i Skënder Reçica. 

Delegacija je dočekana  od: 
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Kad integracija Kosova počne sa 

dijalogom!?

Kosovo je posvećeno za integraciju u EU

U jesen  2006. godine, UNMIK je Rezolucijom 1244  podsetimo još jednom da  pet država članica EU još 

kosovarizovao u celini proces evropskih integracija. U uvek nisu priznale Kosovo i zbog toga je  i Evropska 

to vreme, ja sam bio na položaju zamenika premijera u komisija zauzela  neutralan stav u odnosu na status 

Vladi Kosova i od mene je zahtevano  da vodim ovaj Kosova. Svedoci smo da je u tom značajnom periodu 

proces, budući da sam bio i na položaju ministra za za najmlađu državu sveta, nedostajala  koordinacija u 

administriranje lokalne vlasti, a za prioritet sam imao oblasti spoljne politike, ali bilo je i refleksija u odnosu 

reformu lokalne vlasti na Kosovu,koja se  tada  na Kosovo. I pored toga što smo bili tri godine 

bazirala na uglavnom teške uslove,  koji su se odnosili unazad, stav je ipak zauzet.  Rešavanje statusa Kosova 

na etničko načelo i postizanje konsenzusa sa nosi i zahtev o drugom  stavu, ali je od nas zahtevano  

opozicijom, u ovom slučaju Demokratskom partijom da nastavimo sa istim modelom, proces „Prvog 

Kosova, koja je bila i najveća partija u opoziciji u dijaloga“, do prelaska na drugi model. 

zemlji.                                       
Da se podsetimo Savet bezbednosti OUN-a kasnio je Imajući u vidu ova značajna pitanja za budućnost 
sa Rezolucijom sponzorisanom od EU, sa svim zemlje, želim da istaknem da se  kosovarizacija 
članovima EU, koji su se saglasili za vođenje Kosova u procesa „Prvog dijaloga“ za stabilizaciju – asocijaciju, 
pravcu „Drugog dijaloga“, ali sad ne sa EU, već sa dogodila  zbog činjenice da je Kosovo imalo za 
Srbijom i zbog Srbije. Srbija je avanzirala svoj status u prioritet standarde pre statusa, koji su bili 
odnosu na EU na stepen države kandidata, uspostavljeni ne od strane kosovske strane, već SPGS i  
ispunjavajući nekoliko uslova, nakon 15 godina, kao koje je snažno podržavala  Kontakt grupa. Tada nam 
što je predaja ratnih zločinca. Sve to sa EU postignuto je rečeno da dok Kosovo nema rešen status, mi 
je bez dijaloga. moramo nastavljati polako sa „Prvim dijalogom“ sa 

Briselom i to je bio mehanizam sa stabilizaciju – 
 “Drugi dijalog”, Kosovo vodi na  beskonačan put, 

asocijaciju. Tako se dogodio dijalog, koji se vodio 
kada su u pitanju  odnosi EU i Srbije. „Drugi dijalog“, 

upravo zbog nerešenog statusa.              
iako nastavlja putovanje,  postaje  maglovit put. Tako, 

17. februar  2008. godine obeležava najveći događaj za 
umesto registarskih knjiga, dobili smo njihove kopije, 

građane Republike Kosova, proglašena je usaglašena 
dok umesto registarskih tablica RKS, mi prihvatamo 

Dekleracija o nezavisnosti Kosova od strane poslanika 
tablice „proba“, što suštinski ne govori ništa. Tako, 

Skupštine Republike Kosova. Ne treba zaboraviti da 
Vlada i Kosovo nisu uspeli u uspostavljanju mera 

smo se mi u tom vremenu još uvek nalazili u fazi 
reciprociteta sa Srbijom, i pored toga što je 20. juli 

„Prvog dijaloga“!       
delovao  obećavajuće.                                  Od nas se zahtevao mehanizam procesa za Kosovo i 
Nakon  obećanja  komisionara za proširenje 2009. 

upravo zbog toga su započele poteškoće.  Da se 

Lutfi Haziri, predsednik Komisije  za evropske integracije 

Premijer Estonije Andrus Ansip izrazio je ponos zato 

što je njegova zemlja među prvim zemljama priznala 

nezavisnost Kosova. “Mi koji smo, takođe, povratili 

nezavisnost, izvršili smo duboke reforme i često bolne, 

ali su se isplatile. Reforme smo napravili u prvom 

redu za sebe. Mi želimo da svoje iskustvo podelimo sa 

vama ”, istakao je g-din Ansip. Potvrđujući svoje 

prijateljstvo prema Kosovu, premijer u nastavku rekao 

:  “ Estonija će uvek biti vaša podrška i u Evropskoj 

komisiji, kako biste jednog dana bili ravnopravni član 

Evropske zajednice”. 

Ministar spoljnih poslova  Urmas Paet potvrdio je 

zvanični stav Estonije za pružanje podrške Kosovu u 

procesu evropske integracije i liberalizacije viza. “U 

regionu zapadnog Balkana, Kosovo je ostalo jedina 

zemlja sa ograničenim kretanjem. Neophodno je da 

Evropska unija hitno razmatra pitanje liberalizacije 

viza za Kosovo. Estonija je podržala dijalog između 

Kosova i Srbije“, istakao je g-din Paet.

Spoljni odbor sastanak

Andrus Ansip:“Mi želimo da naše iskustvo podelimo 

sa vama” 

Urmas Paet:“Neophodno je da Evropska unija hitno 

tretira pitanje liberalizacije viza za Kosovo“
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Kada govorimo o reformama izbornog sistema i nedostatka kapaciteta, prema planu delovanja. Samo 

amandmandovanju Ustava , treba naglasiti da je pojedine  parlamentarne komisije su realizovale 

Skupština formirala Komisiju za amandmandovanje monitorisanje sprovođenja zakona, dok je jedan  od 

U s t a v a  R e p u b l i k e  K o s o v o  i  K o m i s i j u  z a  zadataka predviđenih ovim planom  bio monitorisanje 

amandmandovanje Zakona o izborima. Parlamentarne najmanje jednog zakona, što znači da  za Skupštinu 

komisije su zahtevale od ministra linije da izveštavaju  Kosova ostaje izazov monitorisanje sprovođenja 

na sednicama komisije i tokom izveštavanja zahtevali zakona. Skupština Kosova nije  postigla dovoljan 

su pismene izveštaje o određenim pitanjima. Na progres  u  pravcu kval i tetnog razmatranja  

osnovu izveštavanja parlamentarnih komisija, treba zakonodavstva i međusektorske ekspertize,  i pored 

naglasiti da je zabeleženo poboljšanje u odnosu na toga da je postignut progres  na usvajanju jednog 

ispunjavanja zadataka predviđenih planom delovanja. uputstva za administriranje buđžeta paralmentarnih 
Međutim, izazov i dalje ostaje nadgledanje egzekutiva komisija, aprila ove godine. Takođe, ostaje  izazov 
od strane Skupštine. Ministarstva treba redovno da održavanja kvalitetnog dijaloga između Skupštine i 
izveštavaju na parlamentarnim komisijama. civilnog društva
Upućivanje pismenih izveštaja ministarstva, na 

osnovu plana delovanja, četiri dana pre održavanja 

sednice, nije realizovano. Sa izuzetkom nekoliko 

ministarstava, većina njih nisu dostavljale pismene 

izveštaje, iako su obavezna prema planu delovanja.  
Kad govorimo o monitorisanju sprovođenja zakona, 

treba istaći da Skupština nije postigla progres zbog 

Ostaje izazov nadgledanje egzekutiva od strane Skupštine 

Nedostatak sprovođenja ljudskih prava       

Podsetimo se  da nije izveštavano o progresu u dok smo u trećem segmentu prezentirali predložene 

odnosu na napore za adekvatno adresiranje i postupke, koji su predviđeni da se preduzmu od 

blagovremeno adresiranje preporuka institucije strane parlamentarnih komisija i Skupštine za 

Narodnog advokata, u međuvremenu Skupština realizaciju progresa i ispunjavanju izazova iz Izveštaja 

Kosova je usvojila pravilnik za izbor i razrešenje o progresu. U četvrtom segmentu smo predstavili sve  

Narodnog advokata i njegovih zamenika.                       preduzete postupke i dostignuća u ispunjavanju 
 U oblasti ljudskih prava  nije zabeležen dovoljan izazova. 
progres u aspektu koordinacije, na efikasan način  na Predstavljanje ovog izveštaja, fokusirano je na 

centralom i lokalnom nivou o sprovođenju  ljudskih dostignuća i izazove, koji se odnose  uglavnom na tri 

prava. Do sada nije izveštavano o formiranju jedinice glavna kriterijuma : politički kriterijumi, ekonomski 

specijalizovane  sudske medicine za slučajeve  kriterijumi i evropski standardi. 
Za Skupštinu Kosova ostaje značajna  koordinacija silovanja, švercovanja ljudskih bića i nasilja u porodici. 

Ne želeći da pominjemo sve izazove i dostignuća postupka za ispunjavanje svih kriterijuma, koji su  i 

tokom ovog perioda, sva pitanja su naglašena u odgovornost i zadaci za realizaciju Plana delovanja 

izveštaju, koji sadrži značajne segmente sa kojim Skupštine Kosova za evropske integracije.                                        

očekujemo da se suočimo u buduće                                          
Prvo, uzeli smo izazove iz preporuka Izveštaja o 

progresu, dok institucije, donosno organi Skupštine, 

tačnije parlamentarne komisije čine drugi segment,  

godine, bilo je potrebno 2 godine da se pronađu zajednički vodi između vlade i EULEX-a, prenosi se 

posebni mehanizmi za Kosovo. Dijalog sa Kosovom za na Brisel. Iz Brisela će se koordinirati oblast vladavine 

EU će biti sa referencom da ne prejudicira njegov zakona, kao i ispunjavanje zadataka kao: Borba protiv 

status, i mi još uvek očekujemo, da se razjasni načelo organizovanog kriminala, protiv ratnih zločina i bilo 

„Trećeg dijaloga“. Komisionar za  PB i pravdu,  će 19. kojeg drugog kriminala. 
Ako se ima u obzir da je Kosovo izgubilo priliku za januara 2012. godine dostaviti Kosovu tehničke 
izgradnju pravednih i funkcionalnih institucija,  zadatke. Da li ćemo biti uslovljavani sa progresom  
imajući veliku podršku, onda se vraćamo na nultu „Drugog dijaloga“ ili „Tehničkog dijaloga“.?                    

Sigurno da! tačku , znači na nultu tačku od juna 1999. godine.                                  
  Svaka demokratska država u sličnoj tranziciji ,kao  mi   

Kao nastavak toga dolazi i „Četvrti dijalog“ iz ili zapadni Balkan, treba svakako da  održava dijalog 

poslednjeg izveštaja o progresu, kao poseban sa civilnim društvom, zatim socijalni dijalog i dijalog 

mehanizam za regulisanje vladavine zakona, kao sa opozicijom. Gde se nalazimo u ovoj tački? Veoma 

oblasti gde je Kosovo tokom 11 godina zabeležilo daleko, zato što nas niko ne uslovljava, a još  manje 

ograničen ,tačnije neuspeo progres. U nijednom Brisel ili Vašington DC. Ovo pitanje  pripada nama i 

slučaju bez zahteva Kontakt grupe ili Grupe Quinta, samo nama...             

nije uspeo da se sprovede nijedan poseban zadatak iz 

oblasti vladavine zakona.                          
Ovaj mehanizam, koji  sad postoji na Kosovu i koji se  

Izazovi Kosova u pravcu evropske integracije

Godina koja je iza nas najbolje dokazuje izazove koji kraja godine Skupštine Kosova, njenih organa i drugih 

očekuju Kosovo u pravcu evropskih integracija  i sa institucija, dok nisu mogli da obuhvate sve značajne 

koliko posvećenosti i elokventnosti treba da se segmente koji se odnose na ovu oblast. Komisija za 

suočavamo sa ovim izazovima. evropske integracije je izvršila nadgledanje 
Skupština Kosova svake godine usvaja Plan delovanja sprovođenja plana delovanja relevantnih institucija i 
o evropskim integracijama. na osnovu ovih rezultata donela zaključke, beležeći 
Skupština Kosova 28. aprila je usvojila Plan delovanja 

rezultate u pojedinim oblastima, kao i nedostatke u 
o evropskim integracijama za 2011.godinu, stoga je 

drugim oblastima.
Komisija za evropske integracije izradila dva izveštaja, Skupština Kosova beleži progres u odnosu na 
kako bi diskutovala o njegovom sprovođenju. usvajanje zakona, a to su bile i preporuke Evropske 
Komisija za evropske integracije je na plenarnoj 

komisije. Od 40 nacrta zakona, koje je trebala da  
sednici Skupštine Kosova  prezentirala i Drugi 

usvoji Skupština Kosova, usvojeno je 23 nacrta zakona, 
izveštaj, koji je obuhvatio dostignuća i izazove tokom 

dok  se 11  nalaze u fazi razmatranja i usvajanja. 
izveštajnog perioda od prvog izveštaja, koji se odnosi U odnosu na fazu nadgledanja izvršnog organa, sve 
na sprovođenje Plana delovanja Skupštine Kosova za parlamentarne komisije u svom godišnjem planu rada, 
evropske integracije za 2011.godinu obuhvatile su i javne rasprave i monitorisanje 
 Za razliku od prvog izveštaja, drugi izveštaj sadrži 

najmanje jednog zakona, iz oblasti koju obuhvata ova 
dostignuća i izazove plana delovanja za ovu godinu. 

komisija. 
Poznato je da za razliku od prethodnih godina, 

Evropska komisija za proteklu godinu, objavila je 

Izveštaj o progresu i obuhvaćena su dostignuća do 
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sednici Skupštine Kosova  prezentirala i Drugi 

usvoji Skupština Kosova, usvojeno je 23 nacrta zakona, 
izveštaj, koji je obuhvatio dostignuća i izazove tokom 

dok  se 11  nalaze u fazi razmatranja i usvajanja. 
izveštajnog perioda od prvog izveštaja, koji se odnosi U odnosu na fazu nadgledanja izvršnog organa, sve 
na sprovođenje Plana delovanja Skupštine Kosova za parlamentarne komisije u svom godišnjem planu rada, 
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komisija. 
Poznato je da za razliku od prethodnih godina, 

Evropska komisija za proteklu godinu, objavila je 

Izveštaj o progresu i obuhvaćena su dostignuća do 

18 19K U V E N D IK U V E N D I



Nadzorna funkcija skupštinskih 

komisija-Progres i izazovi

Nadzorna funkcija skupštinskih komisija - parlamentarne komisije. Ona se  posebno 

progres i izazovi, bila je tema današnjeg zadržala na rad Komisije za budžet i finansije. 

okruglog stola, organizovanog od strane „Komisija za budžet i  finansije, kao 

Nacionalnog demokratskog instituta (NDI), u funkcionalna i stalna komisija, u godišnjem 

saradnji sa Pravnim departmanom Skupštine planu rada, osim ostalog, predvidela i 

Kosova, gde su učestvovali: predsednici nadzorne aktivnosti, koje obuhvataju: 

parlamentarnih komisija, predstavnici iz n a d g l e d a n j e  s p r o v o đ e n j a  z a k o n a ,  

kabineta čelnika Skupštine, visoki zvaničnici organizovanje javnih rasprava, razmatranje 

skupštinske uprave, predstavnici organizacija godišnjih , kao i tromesečnih izveštaja, o 

za podršku Skupštine, civilnog društva i Budžetu Republike Kosova, godišnjih 

nezavisnih institucija ,koje podnose izveštaje izveštaja o radu institucija i agencija koje  

Skupštini. spadaju u delokrug rada Komisije, kao i 
Safete Hadrđonaj, predsednica Komisije za godišnje finansijske izveštaje svih institucija i 
budžet i finansije, govorila je o mehanizmima agencija što podnose izveštaje Skupštini", 
koje Skupština koristi u funkciji primene njene naglasila je Hadrđonaj.
nadzorne uloge, posebno u odnosu na 

Okrugli sto

Direktor zakonodavnog  programa NDI Alex „Iz samog sadržaja se vidi da je Priručnik dao 

Chavarria naglasio je da paralelno sa posebnu težinu, pre svega, definiciji nadzorne 

zakonodavstvom i zastupanjem, nadgledanje f u n k c i j e ,  p l a n i r a n j u  a k t i v n o s t i  i  

izvršnog sektora i polaganje računa istog, je implementaciji Plana delovanja", naglasio 

jedna  od glavnih odgovornosti Skupštine. Sekretar Skupštine. On je zatim govorio i o 

Parlamentarno nadgledanje, naglasio je postupcima koje Skupštine preduzima u 

Chavarria, ima za cilj aktivnosti monitoringa funkciji  jačanja saradnje sa institucijama i 

prema Vladi o efikasnosti i transparentnosti, agencijama koje izveštavaju Skupštini, kao i sa 

kako bi se osiguralo da se dodeljeni fondovi partnerima i Civilnom društvu.
Agron Demi , iz instituta GAP , je u svom koriste na efikasan i zakonski način. On je 
govoru, fokusirao se na sadržaj priručnika uvrstio i brojne mehanizme koje Skupština 
govora fokusirana na sadržaj priručnika i koristi u okviru obavljanja ove funkcije, 
mogucń ost jačanja uloge komisije.međutim postavio je i potrebu za jačanje 
Predsednici Komisija, predstavnici nezavisnih profesionalnih i tehničkih odnosa između 
agencija, OEBS-a, i Civilnog društva, govorili osoblja komisija kao i onih iz resornih 
opširno o dosadašnjim praksama rada ministarstava. Naglašavajući težinu i značaj 
komisija i međusobne saradnje, ukazujući na nadzorne funkcije parlamentarnih komisija, 
potrebu povećanja kapaciteta ubuduće. generalni sekretar Skupštine Ismet Krasnići, 
Inače je Priručnik ocenjen kao veoma važan i izrazio je posvećenost administracije da 
koristan za članove komisija, njihovo podrži i da bude uvek u njihovoj službi. 
pomoćno osoblje, Civilno društva i medije.Priručnik, prezentiran danas, on je smatrao 

kao napor Skupštine i NDI-a za unificiranje i 

pojednostavljenje procedura tokom njihove 

primene u praksi. 

Nacionalnog 
demokratskog instituta 
(NDI), u saradnji sa 
Pravnim departmanom 
Skupštine Kosova, 

Cilj organizovanja ovog 
okruglog stola bio je 
rasprava o progresu i 
i z a z o v i m a  k o m i s i j a  
t o k o m  o b a v l j a n j a  
n j i h o v i h  n a d z o r n i h  
funkcija, ali i iznalaženja 
načina za povećanje 
p e r f o r m a n s e  u  
budućnosti. U funkciji 
toga, promovisan je i 
jedan priručnik.

Predstavnici Roma , Egipcá na i Aškalija u Skupštini država preduzela stroge mere u vezi sa dozvolom 

Kosova: Kshevdet Neziraj, Hetem Arifi , Danush Ademi boravka doseljenika iz balkanskih zemalja i Indija u 

i Albert Kinolli, sastali se sa  ministrom za azil I Belgiji, upravo zbog velikog broja azilanata (25 hiljada 

migraciju Kraljevine Belgije, Meggie de Blok, koja je prošle godine), za razmatranje razloga za odobravanje ili 

predvodila jednu delegaciju belgijske vlade za uskraćivanje boravka (u roku od 15 dana), što 

migracijska pitanjima. podrazumeva dobrovoljno ili prinudno vraćanje u zemlji 

porekla. Gospođa de Blok je izrazila svoju zabrinutost da 
Glavna tema razgovora bila je Repatrijacija povratnika će dobijanjem putokaza za liberalizaciju viza za Kosovo, 
Roma, Egipcá na i Aškalija iz Belgije i stvaranje uslova za povećati broj Kosovara koji će ciljati da ostanu u Belgiji i 
njihovu uspešnu reintegraciju u kosovsko društvo. drugim zemljama EU, te je zatražila preduzimanje svih 

kako se ne bi to zloupotrebilo.  
Ministar za migracije i azil Kraljevine Belgije, Meggie de 

Blok, na početku sastanka jasno kazala da je njena 

Razgovori o repatrijaciji povratnika iz Belgije, iz redova roma, egipćana i aškalija.
Da se omogućaca integracija u belgijskom društvu naših sunarodnika koji su poslednih dekada 
emigrirali tamo. 
Da s estvore uslovi za povrataka novih azilanata i njihovu integraciju u kosovskom društvu  

Pogled sa sastanka

Predstavnici Roma, Aškalija i Egipćana u Skupštini: a da novim azilantima stvore uslove za vraćanje i 

Neziraj, Arifi, Ademi i Kinolli tvrdili su da su na Kosovu reintegraciju u kosovsko društvo. Oni su takođe 

zagarantovana prava i slobode manjinskih zajednica, potvrdili da je većina azilanata sa Kosova (od zajednice), 

čak i bolje nego u nekim državama članicama EU, i da u zapadnim zemljama, prodali svoje kuće i drugu 

su manjinske zajednice dobro integrisani u kosovsko imovinu na Kosovu, tako da njihov će povratak stvoriti 

društvo. Ali je glavni problem na Kosovu, ne samo za velike teškoće malom kosovskom budžetu. Konstatujući 

ove zajednice, vec ́ i za sve kosovske građane, da je za repatrijaciju izdvojeno samo 3,5 miliona, oni su 

nezaposlenost i ekonomska zaostalost zemlje. Oni se pozvali podršku Belgije i drugih zemalja EU smatrali 

zahvalili Belgiju za sve što je učinila za Kosovo i njegov neophodnom za povratak naših sunarodnika svih 

narod, i ujedno zatražili od belgijskog ministra da zajednica i njihovu reintegraciji u društvo na Kosovu

omoguc ́i integraciju u belgijskom društvu naših 

sunarodnika koji su poslednjih dekada emigrirali tamo, 

Repatrirani naši povratnici iz Belgije 

Predstavnici REA-a dočekali Belgijskog ministra za integracije, De Blok
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Nadzorna funkcija skupštinskih 

komisija-Progres i izazovi
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progres i izazovi, bila je tema današnjeg zadržala na rad Komisije za budžet i finansije. 

okruglog stola, organizovanog od strane „Komisija za budžet i  finansije, kao 

Nacionalnog demokratskog instituta (NDI), u funkcionalna i stalna komisija, u godišnjem 

saradnji sa Pravnim departmanom Skupštine planu rada, osim ostalog, predvidela i 

Kosova, gde su učestvovali: predsednici nadzorne aktivnosti, koje obuhvataju: 

parlamentarnih komisija, predstavnici iz n a d g l e d a n j e  s p r o v o đ e n j a  z a k o n a ,  

kabineta čelnika Skupštine, visoki zvaničnici organizovanje javnih rasprava, razmatranje 

skupštinske uprave, predstavnici organizacija godišnjih , kao i tromesečnih izveštaja, o 

za podršku Skupštine, civilnog društva i Budžetu Republike Kosova, godišnjih 
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Razgovori o repatrijaciji povratnika iz Belgije, iz redova roma, egipćana i aškalija.
Da se omogućaca integracija u belgijskom društvu naših sunarodnika koji su poslednih dekada 
emigrirali tamo. 
Da s estvore uslovi za povrataka novih azilanata i njihovu integraciju u kosovskom društvu  

Pogled sa sastanka

Predstavnici Roma, Aškalija i Egipćana u Skupštini: a da novim azilantima stvore uslove za vraćanje i 

Neziraj, Arifi, Ademi i Kinolli tvrdili su da su na Kosovu reintegraciju u kosovsko društvo. Oni su takođe 

zagarantovana prava i slobode manjinskih zajednica, potvrdili da je većina azilanata sa Kosova (od zajednice), 

čak i bolje nego u nekim državama članicama EU, i da u zapadnim zemljama, prodali svoje kuće i drugu 

su manjinske zajednice dobro integrisani u kosovsko imovinu na Kosovu, tako da njihov će povratak stvoriti 

društvo. Ali je glavni problem na Kosovu, ne samo za velike teškoće malom kosovskom budžetu. Konstatujući 

ove zajednice, vec ́ i za sve kosovske građane, da je za repatrijaciju izdvojeno samo 3,5 miliona, oni su 

nezaposlenost i ekonomska zaostalost zemlje. Oni se pozvali podršku Belgije i drugih zemalja EU smatrali 

zahvalili Belgiju za sve što je učinila za Kosovo i njegov neophodnom za povratak naših sunarodnika svih 

narod, i ujedno zatražili od belgijskog ministra da zajednica i njihovu reintegraciji u društvo na Kosovu

omoguc ́i integraciju u belgijskom društvu naših 

sunarodnika koji su poslednjih dekada emigrirali tamo, 

Repatrirani naši povratnici iz Belgije 

Predstavnici REA-a dočekali Belgijskog ministra za integracije, De Blok
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Evropska komisija za utvrđivanje činjenica Ustava i o izmeni Zakona o izborima, 

o proceni studije izvodljivosti, predvođena odnosno sa Arsimom Bajramijem i 

od Lawrence Meredith, predsedavajući za H a k i f o m  D e m o l i j e m .  

K o s o v o ,  p r i m l j e n a  j e  d a n a s  n a  Na ovom sas tanku,  na  ko jem je  

zajedničkom sastanku sa predsednicima 4 učestvovao i šef kancelarije EU-a na 

parlamentarne komisije: Ljutfi Haziri, Kosovu Samuel Zbogar, rečeno je da se 

predsednik Komisi je  za evropske ova poseta odnosi na proveravanje 

integracije, Aljbin Kurti, predsednik činjenica o proceni studije izvodljivosti na 

Komisije za spoljne poslove i sa dva Kosovu, koja se očekuje da postane javna 

predsednika ad-hoc komisija o izmeni tokom oktobra meseca ove godine. 

Postoji potpun konsenzus političke klase Kosova za integraciju zemlje u EU.
Zahteva se od zemalja EU da pružaju olakšica za vize studenta, kao i radnika iz 
oblasti kulture, sporta i biznisa 
U svim Ustavnim izmenama za izbor predsednika, Kosovo ostaje država sa 
elementima parlamentarne dominacije 
Ad-hok komisija  za izmenu Zakona o izborima, suočava se sa poteškoćama za 
utvrđivanje izbornih zona i lista za poslanike 

Predsednici Komisija sastali su se sa ekipom 

Evropske komisije za procenu studije sprovodljivosti

Predsednik Komisi je  za evropske sistema kao i o reintegraciji repatriranih 

integracije Ljutfi Haziri informisao je osoba iz zemalja EU-a. On je naveo da 

delegaciju iz Brisela o procesu integracija postoji potpun konsenzus političke klase 

Kosova u EU, kao i o ulozi Skupštine Kosova za integraciju zemlje u EU.
Predsednik Komisije za izmenu Ustava Kosova u tom procesu. On je naglasio da 
Arsim Bajrami je govorio o radu Komisije postoji potpun konsenzus političke klase 
ad – hoc, kojom on predsedava, pogotovo Kosova o evropskim integracijama. Haziri 
usredsređujući na rešenja koja su je istakao da za izveštavanje u Komisiji o 
p r e d l o ž e n a  z a  n e p o s r e d a n  i z b o r  procesima koji se odnose na proces 
predsednika zemlje od strane građana, integracija u EU, Komisija je pozvala 3 
izbegavajući na ovaj način manifestovanje zamenika premijera i 5 minisatra resornih 
kriza tokom izbora čelnika zemlje od ministarstava. On je govorio i o radu  na 
strane Skupštinereformisanju javne administracije, o 

izmeni Ustava, kao i o izmeni izbornog 

On je naveo da ovim Ustavnim izmenama, kojima se suočava, pogotovo u pogledu 

Kosovo nastavlja da bude država sa utvrđivanja izbornih zona i spiskova za 

elementima parlamentarne dominacije. On poslanike. On je naveo da su bez poteškoća 

je optimista da će predložene ustavne rešena ogromna pitanja o pravnim 

izmene  biti usvojene tokom septembra , izmenama, koje se odnose na Zakon o 

međutim naveo je da će se ovog petka  izborima, ali ne i politička pitanja ,koja se 

usvojiti i Nacrt zakona o izmeni i dopuni odnose na isti. Demoli je naglasio da 

22 zakona,  koji se odnose na okončanje mnogobrojne kontakte koje je imala 

međunarodnog nadgledanja nezavisnosti K o m i s i j a  s a  c i v i l n i m  d r u š t v o m ,   

Kosova. Između glavnih problema sa međunarodnim faktorima na Kosovu kao  

kojima se suočava zakonodavstvo zemlje u i rasprave sa građanima zemlje, ali se žalio 

ovoj fazi, Bajrami je naglasio kvalitet zbog neuspešnih susreta lidera političkih 

zakona koji dolaze na usvajanje, njihovu partija, radi približavanja njihovih stavova 

k o l i z i j u ,  n e d o s t a t a k  e f i k a s n o g  o određenim pitanjima u Zakonu o 

parlamentarnog nadgledanja, kao i izborima.
Predsednik Komisije za spoljne poslove monitorisanje sprovođenja zakona.
Al jb in  Kurt i  j e  naglas io  mešanje  Predsednik Ad-hoc komisije za izmenu 
nadležnosti mnogih predstavnika Vlade Zakona o izborima Haki Demoli, je 
Kosova u plan  spoljne politike, koja se informisao delegaciju iz Brisela o 
uglavnom odnosi na plan lobiranja za dosadašnjem radu i o poteškoćama sa 

nova priznanja. On je naglasio tendencije  prikupljene tokom mnogobrojnih susreta 

povećanja feudalističkih odnosa u na Kosovu, izraditi izveštaj o proceni 

p o l i t i č k o m  ž i v o t u  n a  K o s o v u ,  studije izvodljivosti na Kosovu, koji će se 

naglašavajući neodgovornost Vlade odnositi na nivo vladavine zakona, 

Kosova i slabljenje Skupštine. Takođe, reformu javne administracije, kao i u 

napomenuo je tendencije uvođenja pristup slobodnom tržištu i integraciju 

zakonodavstva u klopku efikasnosti,  za za jednica .  „Zahtevam od vas  da  

onemogućavanje suštinskih rasprava podržavate studiju izvodljivosti  ne 

poslanika. manifestirajući konsenzus Kosova i da 
Predsedavajući delegacije Evropske podržavate evropsku agendu", poručio je 
komisije za potvrđivanje i procenu studije Meredith, naglašavajući važnost koju ima 
izvodljivosti Lawrence Meredith naglasio ova činjenica na putu Kosova ka  
je da će se ,na osnovu činjenica koje su integraciji u EU.
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Predsednik Skupštine dr Jakup predstavljaju dovoljne rezultate koji 

Krasniqi, sastao se sa Nezavisnom dal je  podst iču  posvećenost  na  

komisijom za rudnike i minerale ostvarivanju ciljeva NKRM-a. 
Jedan od izazova s kojim je upoznao (NKRM)

Direktor Tmava je, nakon što je šelnika Skupštine, bio je nedonošenje 

zahvalio prisutne za posetu, informisao Mineralne strategije, o čemu je zatražio 

ih je sa uspesima i teškoćama koje prate skupštinsko podršku i angažovanje. 
Predsednik Skupštine je, podvukavshi Agjenci ju  i  o  angažmanu iste ,  
značaj mineralnih resursa, naglasio:- fokusirajući se na njihova nastojanja na 
“U procesu korišćenja zajedničke u s a g l a š a v a n j u  a k t i v n o s t i  s a  
imovine u funkciji svih u tranzitnom relevantnim institucijama u funkciji 
društvu, nije jednostavno boriti se sprovođenja Zakona.  Tmava je  
protiv negativnih pojata, a to znači da informisao predsednika Skupštine 
se svakako nailazi i na teškoće.  Oblast takođe i sa nastojanjima za otklanjanje 
koji vi pokrivate, jeste najvitalnija sfera operatora koji ilegalno eksploatišu 
za našu zemlju”. pesak te konfiskacijama koje su 
Predsednik Skupštine je uverio preduzete prema njima i o testoj 
direktora Tmavu i članove Odbora da saradnji sa Udruženjem “Zhavori” na 
će imati bespoštednu skupštinsku spešavanju tih pojave. 
podršku na ostvarivanju ciljeva Pomenući mineralnu rentu koja je 
NKRM-a.usvojena na jednoj od Skupštinskih 

sednica, i Izveštaj NKRM-a  za 2011. 

godinu, Tmava je ocenio da isti 

Poslanici kosovskog parlamenta 

seminar u Američkom kongresu 

Američki kongresmeni izrazili su spremnost da Kosovo još više podrže u 
integracionim procesima i na povećanju broja međunarodnih priznanja država koja 
još nisu priznale nezavisnost Kosova.
Pohvala SAD-u na doprinosu koji pružaju na izgradnji Kosovske države  

Na poziv američkog Kongresa, poslanika žena na Kosovu sa posebnim naglaskom u 

Skupštine: Teuta Sahatçia, Flora Brovina oblasti obrazovanja. Ona je rekla da su na 

dhe Donika Kadaj - Bujupi učestvovali na Kosovu podjednako obrazovane i  

seminaru koji je organizovao Partnerstvo devojčice i dečaci, ali je rekla da u oblasti 

za demokratiju Predstavničkog doma. zapošljavanja žene je još uvek daleko od 
Poslanici Skupštine Kosova su se poželjnog. 
informisali o strukturi zakonodavnog tela Gdja Donika  Kadaj - Bujupi  je tom 

SAD, a na sastancima sa kongresmenima i prilikom rekla da je, uprkos napretku koji 

predstavnic ima diskutoval i  t eme je protekle decenije ostvaren na Kosovu, 

produbljivanja kontakata sa ženama zemlja ima velike teškoće kao što su 

liderima i glasačima, o koristec ́enju sprovođenje zakona, nedostatak reformi, 

istraživanja za unapređenje političkih borba protiv korupcije,  povećanje 

programa, komuniciranje sa biračima, i dr.  životnog standarda, smanjenje siromaštva 
Na otvaranju seminara, poslanik Teuta jačanjem ekonomskog položaja žena, itd.
Sahatqija, u ime Kosovske delegacije Poslanici se sastali i sa kongresmenima 

izrazila zahvalnost za poziv i podršku David Dreirer, David Price i Susan Davis. 

koju SAD pružala i pruža Kosovu u Kosovska delegacija se sastala sa 

izgradnji kosovske države. Gospođa gospođom Melanne Verver, putujuc ́i 

Sahatqija rekla da je GŽP osnivažna u julu ambasador za globalna pitanja žena, u 

2005 prilikom posete gospođe Madlen Stejt departmentu.
Poslanike je u Američkom kongresu Olbrajt na Kosovu. Ona je posebno 
primili kongresmeni: Gven More iz zahvalila NDI na doprinosu koji pruža 
Komiteta za finansijske usluge, Cyntia kosovskim insti tuci jama,  posebno 
Lummis, Lois Capps,  Kay Granger i Nita parlamentu  u radu parlamentarnih 
Lowey.komisija, kao i za podršku u različitim 

oblicima u organizaciji tematskih stolova.
Flora Brovina je u ime Kosovske delegacije 

pozdravila organizatore i učesnike, i 

informisala učesnike sa dostignuc ́ima 

Da se što pre usvoji 

Mineralna strategija Kosova

Komisija će, za realizaciju ciljeva, imati bespoštednu podršku  

Sastanak sa Nezavisne komisije za rudnike i minerale ( NKRM)
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Struktura Skupštine Kosova u IV legislaturi

Predsedništvo Skupštine se sastoji  od Predsednika Skupštine, i potpredsednicima, koji se uvrštavaju prema 
sledećem redosledu

1- Predsednik Skupštine Jakup Krasniqi, PDK
1- potpredsednik pripada največoj stranci koja je dobila izbore, Xhavit Haliti, PDK
1- potpredsednik pripada največoj stranci koja je u opoziciji, Sabri Hamiti, LDK
1- potpredsednik pripada drugoj stranci u opoziciji,  Glauk Konjufca, VV
1- potpredsednik pripada nacionalnim manjinama, Petar Miletić SLS
1- potpredsednik pripada drugim nacionalnim manjinama, Enis Kervan  6+ 

Predsedništvo Skupštine

Parlamentarne grupe

Skupština razvija svoje radove na osnovu kalendara i programa rada izrađenog od strane Predsedništva 
Skupštine, koji se usvajaju na plenarnoj sednici.
Odluke Predsedništva Skupštine uvek se donose  razumevanjem.

Poslovnik Skupštine Kosova utvrđuje da poslanici prema partijskoj pripadnosti ili njihovog partijskog orijentisanja 

mogu formirati parlamentarne grupe. Minimalni broj za formiranje i postojanje  jedne parlamentarne grupe je 6.
Svaka parlamentarna grupa izabere njeno predsedništvo, koja predstavlja nju u svim delatnostima koji se vode u 

Skupštini.
Sastav parlamentarne grupe može se izmeniti tokom legislature.
Svaki poslanik je slobodan da na osnovu njegove volje da učestvuje ili da napusti jednu parlamentarnu grupu.

Komisije Skupštine

       Ustav Republike Kosova
                                                                                Član 77
1. Skupština Kosova imenuje stalne, funkcionalne i “ad hoc” komisije koje odražavaju politički 
sastav Skupštine..
2. Skupština na zahtev jedne trečine (1/3) svih poslanika,osniva komisiju za posebna pitanja, 
uključujući i istražni postupak.
3. Ovlaščenja i procedure komisija se uređuju Poslovnikom Skupštine.

Hitne potrebe izrade i izmene velikogbroja zakona, neophodnost uspostavljanja 

demokratije na Kosovu, poboljšanje izbornog sistema i učešc ́a ljudi u donošenju 

odluka putem svojih predstavnika (poslanika), te nedokstatak institucionalne 

tradicije i nakon 10 godina, čini današnju nužnost većeg poznavanja 

institucionalne i parlamentarne demokratije. Burni razvoji koji su se dešavali i 

dešavaju na Kosovu, potreba da se kao društvo otvorimo, uspostavljanje političkih 

i ekonomskih odnosa sa svim susednim zemljama, državama regiona i šire, 

obavezuje nas da damo pregled onoga kako funkcioniše parlamentarna 

demokratija na Kosovu, naročito Kosovski parlament. 

UPOZNAJMO SKUPŠTINU KOSOVA 

Skupština Kosova, zvanično zvana Skupština Republike Kosova, je 
jedina zakonodavno struktura u Republici Kosova.
- Skupština Kosova ima 120 poslanika, od kojih se 100 bira 
slobodnim glasanjem, a 20 poslanika bez glasanja koji su predstavnici 
zajednica. 30 % poslanika su žene što je zakonska obaveza
- Skupština Kosova, se sastoji od poslanika čiji mandat traje četiri 
godine.
- Četvorogodišnji skupštinski mandat se naziva skupštinskim 
sazivom i do sada  smo imali tri saziva, dok sadašnji četvrti 
skupštinski saziv u toku.   
- Funkcija Skupštine jeste donošenje zakona i kontrola rada vlade.
Nacrti zakona uglavnom izrađuje Kosovska vlada, a zatim ih dostavlja 
Skupštini, gde se razmotre i diskutuju. Nakon što Skupština usvaja 
jedan nacrt zakona, isti se dostavlja na potpis Predsedniku Republike 
koji ga objavljuje ili ga vraća na ponovnom razmatranju.
Skupština takođe bira Predsednika Republike, razmatra ukaze 
Predsednika o imenovanju premijera i ministara, i usvaja politički 
program Vlade.

- Skupština ima dva zasedanja godišnje. Prvo zasedanje počinje sredinom januara i traje do sredine 
leta, a drugo zasedanje počinje u septembru i završava se nakon što Skupština usvaja državni budžet za 
narednu godinu, obično u decembru.

Skupština Kosova je u kontinuitetu vršila svoju funkciju od 2002,  i u toku ovih deset godina bilo je;

1-  I Saziv,  2002 - 2004   sa predsednikom  Nexhat Daci, LDK, 
2- II Saziv,  2004 - 2007  sa predsednikom  Nexhat Daci i Kolë Berisha, LDK. 
3 III Legislatura,   2008 – 2010  sa predsednikom Jakup Krasniqi, PDK 
4 IV Legislatura,  2011 – i  u nastavku sa predsednikom Jakup Krasniqi, PDK

Parlamentarna demokratija na Kosovu

Uloga Skupštine
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Struktura Skupštine Kosova u IV legislaturi
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Parlamentarna demokratija na Kosovu

Uloga Skupštine
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Osoblje Skupštine 

Osoblje Skupštine stvara potrebne uslove za normalno razvijanje delatnosti Skupštine. Najviši civilni zvaničnik 
ovog osoblja je  Generalni sekretar. Osoblje Skupštine je podeljeno u: Političko osoblje koje služi pri Predsedniku 
Skupštine; i civiljno osoblje koje je u nadležnosti generalnog sekretara.                    

(Nastavi če se u narednom broju).

Funksionalni odbori

1. Odbor za spoljne poslove
2. Odbor za obrazovanje, kulturu omladinu, sport, javnu administraciju, lokalnu samoupravu i medije
3. Odbor za ekonomski razvoj, infrastrukturu, trgovinu i industriju
4. Odbor za zdravstvo, rad i socijalno staranje
5. Odbor za poljoprivredu, šumarstvo, životnu sredinu i prostorno planiranuje
6. Odbor za unutrašnje poslove, bezbednost i nadgledanje Kosovske snage bezbednosti
7. Odbor za nagledanje Kosovske agencije za inteligenciju
8. Odbor za nadgledanje javnih finansija
9. Odbor o ljudskim pravima, polnu ravnopravnost, nestala lica i peticije

 Poslanici 

Poslanik je predstavnik koji je izabran neposredno od strane naroda u najvišem zakonodavnom organu, u 

Skupštini Kosova. On uživa poseban status tokom izvršenja njegovog zdatka, utvrđenom na osnovu Ustava i 

zakona. Poslanik ima pravo i dužan je da redovno učesetvuje na plenarnim sednicama, na sednicama komisija kao 

i drugim delatnostima Skupštine, u skladu sa  Poslovnikom Skupštine.                       

Poslanik je slobodan da izražava njegovo mišljenje i mišljenje onih koje zastupa putem govora, rasprave, 

deklaracija, predloga, pitanja, interpelancija i putem glasanja u Skupštini. Preko komisije on obavlja kontrolu o 

sprovođenju zakona, odluke Skupštine, podzakonskih akata Saveta ministra, ministra i zakonskih akata 

predložene od strane državnih institucija i lokalne samouprave.                     
Skupština može izabrati jednu posebnu komisiju za razmatranje zakonodavnih kompleksnih akata, zakonodavnih 

predloga, kao i za druga određena pitanja..
Skupština, na zahtev Saveta ministra ili 1/3 svih poslanika, treba da odredi iz svog sastava istražnu komisiju, za 

razmatranje pojedinog posebnog pitanja.
  - Sednice  Komisija  uvek su otvorena, izuzev u slučajevima kada komisija odlučuje da će one biti iza zatvorenih 

vrata. Tokom susreta komisija, poslanici, koji nisu članovi ove komisije, ili druge zvanice mogu učestvovati na ove 

sednice, ale bez prava glasanja.                                               
   - Svaki član Saveta ministra ima pravo da učestvuje na sednicama komisije ili tokom plenarnih sednica. Ministri 

imaju pravo da uzimaju reč kad god oni to zahtevaju.

Stalne komisije       

1- Komisija za budžet i financije,  
2- Komisija za zakonodavstvo i pravosuđe, 
3- Komisijia za prava i interese zajednica i povratak, i          
4- Komisija za evropske integracije. 

To podrazumeva da svi nacrti zakona koji se dostavljaju u Skupštini, treba da se razmatraju od strane ovih 
komisija  i izveštaji sa njihovim mišljenjima se pripajaju finalnom izveštaju sa amandmanima, pripremljeni od 
strane  funkcionalnih komisija o nacrtu zakona. 
Izveštaji stalnih komisija pružaju njihovo mišljenje oko budžetskih implikacija nacrta zakona, o usklađenosti sa 
Ustavom i drugim zakonskim aktima, eventualnim kršenjima prava zajednica i  u vezi usklađenosti sa  acqui 
communitare.

 - Jedan poslanik može biti član dveju parlamentarnih komisija za efektivno zastupljenje manjinskih grupa po 
broju.

Napominjemo glavne zdatke komisija: razmatranje nacrta zakona prema njihovoj prirodi, raspravljanje o 
odlukama i normativnih akata sa zakonskom snagom Ministarskog saveta, kao i izvršenje studija o efikasnosti 
zakona.
    - Komisije imaju pravo da zahtevaju izveštaje, podatke, objašnjenja od strane ministra ili rukovodilaca drugih 
centralnih institucija i, kad kod se suočavaju nedostatke, podnesu Skupštini ili Savetu ministara odgovarajuće 
predloge za njihovo regulisanje.

   -  Komisije prate tokom čitavog vremena delatnost ministarstva i druigih državnih organa prema 
odgovarajućim sektorima. Oni pripremaju nacrte zakone, nacrte odluke, rezolucije ili deklaracije rad podnošnja u 
Skupštini na razmatranje i usvajanje
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Slovačka treba da priznaje nezavisnu i suverenu državu Kosova. To bi olakšalo put 

Kosova u pravcu integracije u EU, naglasio je Krasniqi.
Za integraciju u EU, treba imati dobre  odnose sa susednim zemljama, ocenila je 

delegacija Slovačke

Čelnik Skupštine Krasniqi primio je parlamentarnu 

delegaciju iz Slovačke

Predsednik Skupštine Kosova dr. Jakup Poželeći dobrodošlicu delegaciji Slovačke, 
Krasniqi, primio je parlamentarnu predsednik Skupštine, dr. Jakup Krasniqi, 
delegaciju iz Slovačke (od 12 članova), u je rekao da će ova poseta omogućiti njima 
društvo analitičara, predstavnika civilnog da budu neposredno informisani o 
društva, kao i predstavnika medija. Kosovu i njene građane. 
Aktuelna politička kretanja u zemlji, Predsednik Krasniqi govoreći o istorijskoj 
izgradnja dobrih susedskih odnosa, prošlosti kroz koje je prošlo Kosovo, kao i 
tehnički dijalog Priština - Beograd, prikazajući rezultate koje je postiglo 
položaj zajednica na Kosovu, proces Kosovo nakon proglašenja nezavisnosti, 
okončanja nadzirane nezavisnosti, uloga ali i izazovima s kojima se aktuelno 
EULEX-a, bile su danas teme razgovora suočeno, objasnio je on da do sada 
na  susre tu  između predsednika  državu kosova priznavali 90 država 
Skupštine Kosova, dr Jakup Krasniqi i OUN-a.
delegacije Slovačke.

Zatim on je napomenuo i odluku Kukanom.
Tim povodom Krasniqi je, zatražio od Međunarodnog suda pravde da  
Slovačke države da priznaje nezavisnu i proglašenje nezavisnosti Kopsovu niju u 
suverenu državu Kosovo. “Želimo da suprotnosti sa međunarodnom pravom, 
sve države EU-a,na poseban način i k a o  i  č l a n j e n j e m  K o s o v a  u  
Slovačka da priznavaju Kosovu kao Međunarodnom monetarnom fondu, 
nezavisni i suverenu državu.  To bi Svetsku banku, dodajući da Kosovo ima 
olakšalo put Kosova u pravcu integracije veoma dobre odnose sa većinom zemalja 
u EU“, naglasio je Krasniqi, koji je bio u EU-a. On je napomenuo i odlićne odnose 
društvu od potpredsednika Skupštine, koje ima naša zemlja sa šefom delegacije 
Petar  Milet ića ,  Hydajet  Hyseni ,  EP-a za Jugoistočnu Evropu, Eduard 
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potpredsednik Komisije za spoljne strane zaslužuju da imaju miran i 

poslove , Lutfi Haziri, predsednik dostojanstven život”, naveo je Krasniqi, 

Komisije za evropske integracije, Ahmet dodajući da Kosovo je spremna da 

Isufi, predsednik Komisije za unutrašnje sarađuje sa Srbijom kako bi zajednički 

poslove, bezbednost i nadgledanje koračile u pravcu integracije u EU. 
Govoreći o pložaju srba na Kosovu, Bezbednosnih snaga Kosova, kao i 
Krasniqi je dodaoda dobar deo srpskih poslanici  Albert Kinolli i Fatmir Xhelili.

Govoreći o dveju značajnih dokumenata g r a đ a n a  j e  i n t e g r i s a n  n a  

E U - a ,  s t u d i j u  i z v o d l j i v o s t i  z a  institucionalnom i javnom životu, dok je 

liberalizaciju viza, Krasniqi je naveo da napomenuo studiju ICO-a za srpske 

već sada oba dokumenta nalaze se u fazi građane Kosova, prema njemu srpski 

svestranog raznmatranja od strane svih građani su spremni da postanu deo 

institucija Kosova, a zatim je govorio o institucionalnog i javnog života na 

dijalogu i između Kosova i Srbije. Kosovu, kao da iskoriščavaju prava i 
“Spremni  smo da sarađujemo i  sloboda koja im garantuje Ustav Kosova.
razgovaramo sa srpskom stranom, za Zatim, on je govorio i o zastupljenosti 

poboljšavanje kvaliteta života za oba zajednica na Parlamentu Kosova, 

naših naroda, albanaca koji žive u Srbiji i naglašavajući da postoji dostojanstvena 

srba koji žive na Kosovu, budući da obe zastupljenost manjinskih zajednica na 

institucionalnom i javnom životu. zastupšljeni u Skupštini i u Vladi, dok je 
Međutim, potpredsednik Skupštine, govorio i o procesima ustavne reforme.
Petar Miletić, je rekao da ima pokušaja Član  Komiteta za  sigurnost i odbranu, 

da se organizuje što kvalitetniji život Martin Fedor, zahvaljujući na početku 

srba na Kosovu, da bi se integrisali na predsednika Krasniqi I poslanike na 

kosovskom druđtvu. On je naglasio da toplom dočeku koju su priredili njima, 

srbi sa severnog dela nisu integrisani, objasnio je da je poseta Slovačke 

dok što se tiče srba sa južnog dela rekao delegacije je studijskog karaktera. 

je da ttreba više raditi za njihovu Između ostalog on je naveo da bi se 

integraciju. Kosovo integrisalo u EU, treba da ima 
Miletić  je dodao da su srbi veoma dobro dobre odnose sa njenim susedima. 
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Stvaranje zajedničkog tržišta  Kosovo – Albanija, 

mogučnost breg ekonomskog razvoja   

Predsednik Skupštine Kosova, dr. Jakup ministar Panariti smatra to kao model za 

Krasnqi, primio je danas Ministra druge zemlje regiona. On je naglasio da 

spoljnih poslova Republike Albanije, ima prostora za povećanje takve 

Edmond Panariti, kojim je razgovarao o saradnje ,  zahval ju jući  i  vel ikim 

saradnji između dveju zemalja i  olakšicama što je stvorila izgradnja 

mogućnostima daljeg proširenja. putne infrastrukture sa obe strane 
Predsednik Krasniqi, čestitajući ministru granice.
Panariti novu dužnost na čelu Albanske Ministar Panariti je, takođe, visoko 

diplomatije, izrazio je zadovoljstvo za ocenio korake što je Kosovo učinio na 

povećanje komunikacije i saradnje svom putu ka razvoju i integracije, i 

između dveju država, s posebnim izrazio se da Albanska Vlada, s 

naglaskom između parlamenata. Ali, posebnom pažnjom, prati sve razvoje na 

predsednik Skupštine Kosova je naglasio Kosovu. On je potvrdio podršku 

i značaj korišćenja prostora, stvorenog u z v a n i č n e  T i r a n e  z a  p o v e ć a n j e  

zadnjim godinama, za jačanje odnosa i priznavanja i izrazio spremnost za 

povećanje saradnje i u drugim oblastima pružanje celokupnog iskustva Albanije u 

u kojima je takva saradnja lakša. U tom procesu euro-atlantskih  integracija. 

kontekstu, čelnik Skupštine Krasniqi, Šef Albanske spoljne politike je potvrdio 

postavio je potrebu za stvaranje podršku za Adminstrativnu kancelariju 

zajedničkog tržišta između Kosova i na severu i za sprovođenje Ahtisarijevog 

Albanije, koji će, kako je on rekao, uticati plana.

u intenzivniji ekonomski razvoj i 

smanjenje nezaposlenosti u obe zemlje.
Visoko ocenivši ovakvu saradnju, 
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“"Svedoci smo da se radi o velikom narodu, stoga s pravom države sveta priznaju 

nezavisnost Kosova” istakkao je predsedavajući delegacije i da Kosovo ima 

prijatelja u UNESCU

Kosovo ima bogatu kulturnu tradiciju stratifikovanu 

tokom vekovima

Predsednik Skupštine Republike Kosova Predsedavajući delegacije g-din. Alji 

dr Jakup Krasnići, održao je sastanak sa Zainal, nakon što se zahvalio na prijemu 

stalnim delegiranim ambasadorima pri rekao je: "Svedoci smo da se radi o 

UNESCU, koje je predvodio g-din Alji velikom narodu, stoga s pravom države 

Zainal, koji se nalazi u poseti Kosovu, a sveta priznaju nezavisnost Kosova. Na 

koji ima za cilj upoznavanje sa kulturnim Kosovu se puno radi na očuvanju 

nasleđem  Kosova.  Izražavajuć i  kulturnog, ali i prirodnog nalseđa, 

zadovoljstvo za  posetu i doprinos  koji istakao je on. Delegacija je visoko ocenila 

pružaju ambasadori, Krasnići je istakao sklad između verskih zajednica na 

da Kosovo kao nova država čini napore Kosovu, oni su istakli da Kosovo ima 

da svim građanima obezbedi državu sa prijatelja u UNESCU, stoga neće 

najvišim standardima,  zakonom, nedostajati aktivnosti ambasadora za 

Ustavom  i građanskom kulturom. pružanje pomoći Kosovu, kako bi bilo u 

Kosovska država je izašla iz rata, koji okviru ove organizacije.
Odgovarajući na interesovanja gostiju, nije bio verski. Kosovo, istakao je u 
predsednik Skupštine Krasnići se n a s t a v k u  č e l n i k  k o s o v s k o g  
osvrnuo i na sastav Skupštine, koju ćine zakonodavstva, nasledilo je versku 
95 poslanika albanske većine, 25 toleranciju, znajući da naciju čine tri 
pripadnika zajednica.  U sastavu vere :  i s lamska ,  r imokato l ička  i  
Skupštine su trećina poslanika žena, pravoslavna. Kosovo ima bogatu 
istakao je Krasnići. vekovnu kulturnu tradiciju, i u svakom 

gradu primećuje se verski suživot, dokaz 

da ova zemlja ima pažljiv pristup prema 

svakom nasleđu.

Susret sa 

permanentnim 

delegiranim 

ambasadorima pri 

UNESCO-a
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Pitanja bez odgovora 

Poslanica Xhevahire Izmaku, PDK

Pitanje za ministra Rada i socijalnog staranja  g. Nenada Rašića    

G. Ministre! Da li imate bilo koji plan ili projekat da postoji bilo koja inicijativa u tom pravcu? Znači 
izgradnja socijalnog centra za slučajeve  ekstremnog siromaštva za opštinu Vučitrn,  buduči da je 
jedna jedina opština što nije dobila takav centar za  socijalna pitanja. 
Opština Vučitrn već dve godine uzastopno odvaja iz svog budžeta 150.000 € za pomoć pojedinih 
porodica koje delimično počinju da grade najmanje 1 sobu ili kupatilo za njihove porodice. To je 
kao deo pomoći, ali rezultat je sasvim mali, u upoređivanju sa njihovim potrebama, plus toga oko 
desetine porodice iz opštine Vučitrn treba porriti korije za kuču za više memeci, buduči da kuča 
nazvana Mamut Age Gjinolli je u renoviranju kao objekt kulture i nakon 30 godina oni stanovnici 
su prinuđeni da oslobađaju pomenutog objekta. Sada opština Vučitrn ima i ovog problema. 
Pojedine porodice nikad neče imati mogučnosti da izgradi kuče u koliko Vlada ne daje im pomoć.          
Poštovani ministre, ja znam da u Republici Kosova postoje i takvi slučajevi, ali u pojedinim  
opštinama investirano za takve objekte  a u pojedinim nije. Dali možete nam reči, ukoliko možete 
tražiti od raznih donatora da se pokrene takva inicijativa i da zaključno možemo se nadati da i one 
porodice da imaju najmanje jedan mali stan. 
Dali možemo se nadati da u idučoj godini i opština Vučitrn biti dobitnica jedne  takve socijalne 
zgrade? Ja vas pozivam da lično dolazite i ja ću biti u društvu sa vama da obiđite ove stanovnike 
kako oni žive. 

Poslanik  Daut Haradinaj, AAK

Pitanje za ministra Bezbednosnih snaga Kosova, g. Agim Çeku

Kupovina uniformi za pripadnike Bezbednosnih snaga Kosova (BSK), Koliko koštaju budžet 
Kosova, i na čijoj osnovi ili kriterijuma izabrali te uniforme? Dali je to donacija ili kupovina?

Poslanica Time Kadrijaj, AAK

Pitanje za ministra Zdravstva g. Ferid Agani

Ministre! Ovih dana na kosovskim medijima piše da se direktor KBC-a dr. Nijazi Gashi, nalazi na 
godišnjem odmoru u Turskoj sa donacijom jedne farmaceutske kompanije ALTUPHARM.
Dali je to konflikt interesa i koje mere ćete preduzeti?

Poslanica Teuta Haxhiu, VV

Pitanje za premijera Republike Kosova, g. Hashim Thaçi.

G.Premijeru! Tokom vaših poseta u opštini Djakovica i nakon kontinuiranih zahteva od 
predsednika opštine, vi ste obečali da ćete početi sa realizacijom projekta za tri ulaza-izlaza u gradu 
Djakovica.
Kada će se početi sa realizacijom ovog projekta?

P a r k  G r m i a   
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